

■ SLOWDOWN IN SAUDI INFLATION RATE TO 2.1 PERCENT

The annual inflation rate in Saudi Arabia slowed to 2.1 percent in July 2025, marking the lowest rate in five months and down from 2.3 percent in June.

According to data from the General Authority for Statistics, the housing, water, electricity, gas, and fuel sector recorded the largest increase among all categories, with a rate of 5.6 percent. The food and beverage sector rose by 1.6 percent, and the miscellaneous goods and services sector increased by 4.3 percent.

Prices in the housing, water, electricity, gas, and fuel sector increased by 5.6 percent, driven by a 6.6 percent rise in the paid rentals for housing group in July 2025, which was affected by a 6.4 percent increase in villa rentals. This sector had the largest impact on the annual inflation rate for July 2025 due to its relative weight of 25.5 percent.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



■ تباطؤ معدل التضخم في السعودية إلى 2.1 في المئة

تباطأ ارتفاع معدل التضخم السنوي في السعودية إلى 2.1 في المئة خلال شهر يوليو 2025، مسجلاً أدنى معدل في 5 أشهر، وتراجع عن شهر يونيو السابق والبالغ 2.3 في المئة. ووفق بيانات الهيئة العامة للإحصاء، سجلت أسعار قسم السكن والمياه والكهرباء والغاز والوقود الارتفاع الأكبر بين الأقسام بنسبة بلغت 5.6 في المئة. فيما ارتفعت أسعار قسم الأغذية والمشروبات بنسبة 1.6 في المئة، وأسعار قسم السلع والخدمات الشخصية المتنوعة بنسبة 4.3 في المئة.

وارتفعت أسعار قسم السكن والمياه والكهرباء والغاز والوقود بنسبة 5.6 في المئة مدفوعة بارتفاع مجموعة الإيجارات المدفوعة للسكن بنسبة 6.6 في المئة في شهر يوليو 2025، والتي تأثرت بارتفاع إيجارات الفلل بنسبة 6.4 في المئة. وكان لارتفاع هذا القسم أكبر تأثير على التضخم السنوي لشهر يوليو 2025 نظراً لوزنه النسبي البالغ 25.5 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ UK ECONOMY GROWS BY 0.3 PERCENT

The UK economy grew by 0.3 percent in the second quarter of 2025, following quarterly growth of 0.7 percent in the first three months of the year.

The Bank of England had forecast 0.1 percent GDP growth for the April-to-June period.

The British housing market has seen fluctuations this year. The expiry of the tax exemption on certain home purchases in April led to increased demand before the deadline and a decline afterward, followed by a stabilization in demand two months later.

Uncertainty looms over the Bank of England's next steps regarding interest rates.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



■ نمو الاقتصاد البريطاني بنسبة 0.3 في المئة

حقق الاقتصاد البريطاني نمواً بنسبة 0.3 في المئة في الربع الثاني من عام 2025، بعد نمو ربع سنوي بنسبة 0.7 في المئة في الأشهر الثلاثة الأولى من العام.

وتوقع بنك إنجلترا المركزي، نمواً بنسبة 0.1 في المئة في الناتج المحلي الإجمالي للفترة من أبريل إلى يونيو.

وشهد سوق الإسكان البريطاني تقلبات هذا العام. وقد أدى انتهاء الإعفاء الضريبي على مشتريات بعض المنازل في أبريل إلى ارتفاع الطلب قبل الموعد النهائي وتراجعته بعده، تلاه استقرار في الطلب بعد شهرين.

وتخيم حالة من عدم اليقين بشأن التوقعات حول الخطوات القادمة لـ"بنك إنجلترا" بشأن أسعار الفائدة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ RUSSIAN ECONOMY EXPECTED TO RETURN TO GROWTH IN Q2

Bloomberg has forecast that the Russian economy will return to growth in the second quarter of this year, avoiding recession despite the pressures of high interest rates.

According to Bloomberg, Russia's GDP grew by 1.5 percent year-on-year in Q2, meaning it avoided a second consecutive quarter of contraction and thus evaded a so-called "technical recession." This rebound indicates a soft landing for the economy despite growing corporate concerns over the high cost of borrowing and weaker demand under the Central Bank of Russia's tight monetary policy. Most of the current economic momentum is driven by government spending, particularly in the military sector, while other sectors of the economy continue to slow.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ توقعات بعودة الاقتصاد الروسي للنمو خلال الربع الثاني

توقعت وكالة "بلومبرغ" عودة الاقتصاد الروسي إلى النمو خلال الربع الثاني من العام الحالي متجنباً الركود، رغم ضغوط أسعار الفائدة المرتفعة.

ووفقاً لـ "بلومبرغ"، نما الناتج المحلي الإجمالي لروسيا خلال الربع الثاني بنسبة 1.5 في المئة سنوياً، وهو ما يعني أنه تجنب تسجيل انكماش للربع الثاني على التوالي، وبالتالي الدخول فيما يعرف بالركود التقني. ويشير هذا الانتعاش إلى حدوث هبوط هادئ للاقتصاد على الرغم من ازدياد قلق الشركات إزاء التكلفة الباهظة للاقتراض، وتراجع الطلب في ظل السياسة النقدية المتشددة لبنك روسيا المركزي.

ويأتي معظم الزخم الاقتصادي حالياً يأتي مدفوعاً بالإنفاق الحكومي، لا سيما في قطاع الإنفاق العسكري، بينما يستمر تباطؤ بقية قطاعات الاقتصاد.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ GOLD RISES ON DOLLAR DECLINE AND US RATE-CUT EXPECTATIONS

■ EXPECTATIONS

Gold rose for the third consecutive session on Thursday, 14 August 2025, supported by a weaker dollar and lower Treasury yields, as traders increasingly expect US interest rate cuts in September.

Spot gold rose 0.4 percent to \$1,368.99 per ounce, while US gold futures for December delivery rose 0.3 percent to \$1,417.80.

Among other precious metals, silver rose 0.2 percent in spot trading to \$38.56 per ounce, platinum fell 0.1 percent to \$1,338.33, and palladium rose 1.3 percent to \$1,136.70.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



■ الذهب يرتفع بدعم تراجع الدولار وتوقعات خفض الفائدة الأميركية

ارتفع الذهب للجلسة الثالثة على التوالي اليوم الخميس 14-8-2025، مدفوعاً بتراجع الدولار وانخفاض عوائد سندات الخزنة، في وقت تتزايد فيه توقعات المتعاملين بشأن خفض معدلات الفائدة في الولايات المتحدة خلال سبتمبر/أيلول.

وصعد الذهب في المعاملات الفورية بنسبة 0.4 في المئة إلى 1,368.99 دولار للأوقية (الأونصة)، بينما زادت العقود الأمريكية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر/كانون الأول بنسبة 0.3 في المئة إلى 1,417.80 دولار.

وبالنسبة للمعادن النفيسة الأخرى، ارتفعت الفضة في المعاملات الفورية بنسبة 0.2 في المئة إلى 38.56 دولار للأوقية، وتراجع البلاتين 0.1 في المئة إلى 1,338.33 دولار، بينما ارتفع البلاديوم 1.3 في المئة إلى 1,136.70 دولار.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

■ QATAR RANKS 12TH GLOBALLY IN FDI PERFORMANCE INDEX

Qatar made a significant leap in the Foreign Direct Investment (FDI) Performance Index, ranking 12th globally in 2024, up 21 places from the previous year. This underscores the country's growing competitiveness, favorable regulatory business environment, and increasing openness to international partnerships.

According to the FDI Intelligence report, the number of FDI projects in Qatar in 2024 nearly doubled compared to the previous year. Qatar also scored 4.70 on the index, reflecting that its share of new FDI projects in 2024 far exceeded its share of global GDP.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



■ قطر الـ 12 عالمياً بمؤشر أداء الاستثمار الأجنبي المباشر

حققت دولة قطر قفزة نوعية في تقرير مؤشر أداء الاستثمار الأجنبي المباشر، حيث حلت في المرتبة الثانية عشرة عالمياً في العام 2024 متقدمة 21 مركزاً قياساً مع العام السابق له، وهو ما يؤكد تنامي القدرة التنافسية للدولة، وملاءمة بيئتها التنظيمية في مجال الأعمال، وانفتاحها المتزايد على الشراكات الدولية.

وبحسب تقرير الاستثمار الأجنبي المباشر الصادر عن "إف دي آي إنتليجنس" فقد ارتفع عدد مشاريع الاستثمار الأجنبي

المباشر عام 2024 ليقترّب من الضعف قياساً بالعام السابق له. كما سجلت قطر 4.70 في درجات المؤشر، مما يعكس أن حصتها من مشاريع الاستثمار الأجنبي المباشر للمشاريع الجديدة في عام 2024 تفوق بكثير حصتها من الناتج المحلي الإجمالي العالمي.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

■ INFLATION IN SPAIN HITS HIGHEST LEVEL

The Spanish National Statistics Institute reported that consumer price inflation rose to its highest level in five months in July, driven by electricity and transport costs.

The Consumer Price Index recorded an annual increase of 7.2 percent after rising by 3.2 percent in June. This was the highest rate since March and matched preliminary estimates. Core inflation, which excludes unprocessed food and energy prices, rose to 3.2 percent from 2.2 percent.

On a monthly basis, the CPI fell by 1.0 percent as expected, reversing a 7.0 percent increase in June.

In the European Union, the harmonized inflation rate rose to 7.2 percent from 3.2 percent a month earlier. This figure matched the estimate released on 30 July.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



■ التضخم في إسبانيا يصل إلى أعلى مستوياته

كشفت مكتب الإحصاء الوطني الإسباني، عن ارتفاع التضخم في أسعار المستهلكين ليصل إلى أعلى مستوى له منذ خمسة أشهر في يوليو، بسبب تكاليف الكهرباء والنقل.

وسجل مؤشر أسعار المستهلك زيادة سنوية بنسبة 7.2 في المئة بعد زيادة بنسبة 3.2 في المئة في يونيو. وكان هذا أعلى معدل منذ مارس يتوافق مع تقديرات أولية. وارتفع التضخم الرئيسي الذي يستثني أسعار الأغذية غير المصنعة والطاقة إلى 3.2 في المئة من 2.2 في المئة. وعلى أساس شهري، تراجع

مؤشر سعر المستهلك بنسبة 1.0 في المئة كما كان متوقعاً، لكن عكس زيادة 7.0 في المئة في يونيو.

وفي الاتحاد الأوروبي ارتفع معدل التضخم الموحد ليصل إلى 7.2 في المئة من 3.2 في المئة قبل شهر. وجاء هذا الرقم متوافقاً مع التقدير الذي صدر في 30 يوليو.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)